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Protokoll Ungdomsrådsmöte onsdag den 23 maj  

Kl. 17.00-19:00 Kommunhuset-Övergranssalen 
 

Närvarande se bif: deltagarlista Ungdomsrådet 13 stycken ungdomar. 
samt Rasmus Kraftelid, Begonia Randhav, Oshy Liebech-Schwartz, Bashir Attai, Ewa Jo-
hannson, Elisabeth Forsberg, catharina Wakim 

Dagordning 
1. Mötets öppnande med ’byta namn leken’ och vi hälsade på varandra.  

 
2. Presentationsrunda. Bjudna gäster från Barn- och utbildningsförvaltning; 

Elisabeth Forsberg, förvaltningschef- Barn och utbildningsförvaltning, Ewa 
Johansson- verksamhetschef grundskola och Catharina Wakim – rektor på 
Fridegårds gymnasium presenterade sig och Oshy berättade varför vi bjud 
in dem.  
 

3. Val av mötesordförande 
Till mötesordförande valdes Martynas Gudaitis.  
 

4. Val av mötessekreterare 
Valdes Calle Lundmark  
 

5. Förra mötesprotokollets godkännande 
Förra mötesprotokollet lästes upp av Bashir Attai och Rasmus Kraftelid 
och godkändes. 
 

6. Diskussion om skolfrågor med våra gäster från Barn och utbildningsför-
valtning; 
-  Hur en får bemöta en elev som är trans, som anställd i skolan? hur 

ska en göra när en anställd vägrar att acceptera att en individ inte 
identifierar sig med sitt biologiska kön eller sitt formella namn?  
Svar: Det namnet och kön som står hos myndigheterna är det som 
gäller, sedan kan man komma överens om vad man vill bli kallad. Om 
man känner sig kränkt av skolpersonal kan man i första hand vända sig 
till en vuxen i skolan som man har förtroende för och berätta om det, 
dessutom kan man skriva ett klagomål i kommunens hemsida, för att 
göra det behövs det hjälp av en vuxen. Man kan också lämna in ett 
klagomål hos skolinspektionen. I båda fallen görs det en utredning i 
frågan men ett klagomål via skolinspektionen kan ta lite längre tid. 
Skolan har skyldighet att förhålla sig till diskrimineringslagen, där sex-
uell läggning och kön är några av diskrimineringsgrunderna. 

http://www.habo.se/
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- Vad ska man göra om man känner sig mobbad? Eller om man ser att 
en annan blir trakasserad? Varför får vi ingen information om hur vi 
ska göra i sådana situationer? 
Svar: Detsamma gäller även här gällande anmälan och klagomål. Alla 
skolor har en likabehandlingsplan och ska arbeta aktivt med den, så 
att elever ska vara bekanta med vad som gäller.  Eva lovar att lyfta 
upp det vidare om det är så att det finns elever som inte vet vad som 
gäller i sådana fall så måste skolledningen diskutera om hur de kan ar-
beta ifråga.   

- Inför valet, ungdomarna undrar om det planeras några särskilda akti-
viteter i skolorna?   
Svar: skolrektorerna har haft ett möte i ämnet men det är inget som 
är bestämt än. Det vi har fått information från kommunens jurist om 
är att varje rektor får bestämma själv om man vill låta representanter 
från de olika politiska partierna att besöka skolan eller ej. Vi har även 
fått in material från SKL om vad skolan bör tänkta på om man bjuder 
in politiska partier till skolan, vi måste studera materialet innan vi fat-
tar ett beslut. Catharina informerar om att det partierna som sitter 
med i riksdagen ska bjudas in till en debatt på gymnasiet, alla gymna-
sieelever har möjlighet att lyssna.   
Ungdomsrådet tycker att det vore bra för barn och ungdomar att höra 
vad de olika partierna står för och att det vore bra om rektorn ta upp 
det i elevrådet för diskussion innan hen fattar beslut.  
Ewa lovar att ta upp det med rektorerna när de ska diskutera ämnet.  

- En fråga gällande friskolorna, är de med i dessa diskussioner och be-
slut?  
Samma gäller även friskolor, Barn- och ungdomsförvaltningen har 
som uppgift att informera friskolorna i Håbo om beslut som tas för 
alla skolor i Håbo.  

- Vi tackar Elisabeth, Ewa och Catharina för att de tog sig tiden att 
komma till oss, de hälsar att de kommer gärna tillbaks om ungdoms-
rådet vill diskutera andra frågor.  
      

7. Demokratidagen 2018, tema? Utifrån det som diskuterades under demo-
kratidagen i fjol vet vi att ungdomarna vill ha mest inflytande över frågor 
som rör kultur och fritid. Ungdomsrådet tycker att ämnet är fortfarande 
relevant och aktuellt och fastställer ämnet Kultur och fritid till demokrati-
dagen 2018.  
- Vi diskuterar vad som anses som kultur och fritid och vad skulle man 

vilja fokusera på under demokratidagen. Utbud av aktiviteter och eve-
nemang för unga, mötesplatser, tillgänglighet till idrottsanläggningar 
och spontan idrott samt anläggningarnas kvalité bör diskuteras.   

- En elev i ungdomsrådet tyckte att det vore relevant att diskutera även 
skolfrågor, säkerhet och mobbing i synnerlighet.  
 

8. Våra möten och praktiska frågor 
det är fortfarande bara några få som är anslutna till FB gruppen. 
Just nu är det svårt att nå alla i samma kommunikationskanal. En 
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diskussion om andra alternativ bör tas upp igen i framtiden om det 
inte funkar med FB.   
 

9. Nästa möte 
Ungdomsrådet har 2 möten kvar innan demokratidagen. Den 22 augusti 
samt den 3 oktober. Demokratidagen är planerad till den 16 oktober. 
 

10. Övriga frågor  

 Nytt reglemente: en formulering av bedömningsgrunder som 
ska gälla i rekryteringsprocessen ska föreslås infor ungdoms-
rådet så snart man har ett förslag på dessa.  

 Oshy informerar om att en tjänsteskrivelse till UL kring ung-
domsrådets synpunkter är på gång. 

11. Mötet avslutas 

Mötesordförande tackade för engagemanget och önskar alla trevlig som-

mar.  

 

 
 

 

 


